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Bestyrelsesmøde i Ikast og Tullamore Golf Club – onsdag den 11/10-23 kl. 17.00, 
Remmevej 
 
Deltagere: John Kristensen, Lars Søgaard, Rasmus Niebuhr, Torben S. Pedersen, Jesper Jensen, Jacob 
Pedersen, Andreas Lehmann Jacobsen og Marianne Moth. 
Afbud fra: Lene Søgaard  
Deltager fra personalet: Golfmanager Michael Hosbjerg 
 

Agenda:  
1. Opfølgning på referat fra sidste møde  
2. Tullamore 

a. Status bygninger 
b. Nyanskaffelser 
c. Spejle 
d. Bolde 
e. Måtter 

3. Players 1st 
a. Gæster 
b. Medlemmer 

4. Budgetter i udvalgene 
5. Træner 

a. Økonomiske forhold 
b. Investering eller omkostning 

6. Økonomi  
a. Resultat 30/9 
b. Kontingentsatser 
c. Fritspils aftaler 
d. Greenfee aftaler 

 
7. Baner og anlæg 

a. Status på planer (JPO) 
b. Ændringer på banerne, kort og lang sigt 
c. Længere åbningstid stor bane (omkostnings stigning) 
d. Forbedringsmuligheder/nødvendigheder 

8. Eventuelt 
 

Ad 1) Referat fra sidste møde  
      To do listens punkter blev gennemgået: 

• I forbindelse med en ulykke, som en af vore greenkeepere kom ud for, ved græsslåning af en 
bunkerkant, har der været besøg af et meget forstående Arbejdstilsyn. Der er blevet udarbejdet 
en rapport om ulykken. ”Påbud uden handlepligt” – og henstilling om, ikke at arbejde med 
Flymo, når det er glat. 

• Claus er meget opmærksom på, at alle sikkerhedsregler bliver overholdt, og at der udleveres 
det rigtige sikkerhedsudstyr til greenkeperne. Men når sikkerhedsudstyret ikke bliver brugt, og 
”uheldet er ude”, kan alt ske. Det er uvist, om Golfklubben får en bøde.  
Det blev vedtaget, at man fremover kommunikerer sådan en situation ud til medlemmerne. 
I denne sag er tiden forpasset. 

 

• Der har været mange indmeldelser efter Hannes udsendelse af tilbud. 
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• Øvrige punkter på To do listen bliver drøftet, hvor de hører hjemme på dagsordenen. Punkter, 
der ikke er drøftet, bliver stående. 
 

Ad 2) Tullamore 

• Skilte er sat op i Tullamore på driving range og på stien bag driving range. 

• Toilet og vaskeplads skal opføres. Flere ting skal istandsættes ved bygningerne. Pga. mangel 
på håndværkertid vil det først stå færdigt til foråret. 

• Der sættes i øjeblikket lamper op (med automatisk tænding) ved stisystemet og driving range. 

• ISI har bedt om at få spejle sat op på driving range.  

• Der skal investeres i flere bolde. Der er bestilt 19.000 one-piece bolde, som er de foretrukne til 
træning. De koster ca. 4 kr. pr. stk., og udgør er en temmelig stor udgiftspost i regnskabet.  

• Måtterne skal også udskiftes. Det er ligeledes en stor post. 

• Beløb til spejle, bolde og måtter bør øremærkes, så det ikke er en tilbagevendende drøftelse, 
hvem der skal have udgiften. Vi må en gang for alle indgå en aftale med JPO om fordelingen af 
disse udgifter mellem Ikast Golf Club og JPO, da JPO får hele indtægten fra ISI. John tager 
kontakt til JPO. 

• Vi har nu fået ISI’s greenklipper, så vi har to – og vores puttinggreens bliver slået med forskellig 
højde, så hastigheden på den ene afspejler banens green, mens den anden er noget hurtigere 
og kan sammenlignes med en ”professionel” green. 

 
Ad 3) Players 1st 

• Generelt ligger vi meget fint, nr. 11 af 97. Det er 24 p. højere end national benchmark score. 

• Medlemmernes bedømmelse ligger også bedre end den nationale score med en tilfredshed, der 
ligger i den bedste tredjedel. 

• På medlemsbesvarelsen scorer banen fint. Træningsfaciliteterne knap så godt.  

• Trods de negative besvarelser, der har været fra medlemmerne, ligger vi stadig foran både 
regionalt og nationalt. 

• Punkterne med negative besvarelser er: Utilfredshed med atmosfæren, det sociale miljø og med 
træneren. Umiddelbart har vi ikke hørt om utilfredshed med træneren før. 
Men det er punkter, vi må forsøge at forbedre fra klubbens side. 

• Restauranten har fået meget ros for kvalitet og høj standard af gæster udefra, mens 
medlemmerne har udtrykt ønske om en mere ”golf-spiller-orienteret” menu. 

• Medlemmer har oplevet konflikter i restauranten.  

• Især seniorklubben giver udtryk for, at de mangler lokaler, der er store nok til fællesspisning og 
fællesarrangementer. 

• Bestyrelsen vedtog, at John medtager i sin beretning på generalforsamlingen, hvilke kæmpe 
udfordringer, der har været i restauranten, og at JPO på alle måder forsøger at opfylde 
medlemmernes ønsker. 

• Pr. 30/9 fratrådte chefkokken Thomas. Vi ser frem til en god dialog med de to nye kokke Goran 
og Dennis, som fra 1/10 vil stå for menuen.  

 

Ad 4) Budgetter i udvalgene 
• Juniorudvalget er de eneste, der har ønsket et budget. Det bliver taget op sammen med eliten. 

 

Ad 5) Træner 

• Kontrakten med Brian udløber den 31/10-23 og bliver ikke fornyet. 

• Der arbejdes i øjeblikket på en ny løsning. 
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Ad 6) Økonomi 
Resultat pr. 30/9 

• John gennemgik regnskabet, som er fremsendt til bestyrelsen i september rapporten. 

• Det ser bedre ud end sidst, hvilket for det meste skyldes, at der er sparet på bane 
omkostninger. 

• Vi satser på et overskud i årsregnskabet på ca. 100 t.kr. 

• Vi skal hurtigst muligt have egenkapitalen tilbage i plus. 
a. Fritspils aftaler 

• Over halvdelen af vores greenfee spillere, ca. 1400 gæster fra andre klubber, kommer via 
fritspils aftaler gennem Midt Vest Golf og XL golf og spiller til en billigere pris via disse 
ordninger, men vi har stadig fornuftig plads på vores bane. 

• Det skal undersøges, hvor stor belægning af banen fritspils aftalerne udgør. 

• Michael undersøger, om et Yield system kan hjælpe os med fordeling af belægningen i 
primetime. Lars undersøger, hvad de gør i Hjarbæk. 

• Prisen for tilkøb af Midt Vest Golf og XL-Golf medlemskaber skal justeres, således at den 
samlede kontingent i de tilknyttede klubber kommer til at koste det samme, uanset hvilken 
hjemmeklub man spiller i. Der må ikke være mulighed for ”kassetænkning”. 

b. Greenfee aftaler 

• Der var enighed om at indføre nedsat greenfee resten af året. 

• Greenfee aftalerne med andre klubber skal gennemgås.  
 

Ad 7) Baner og anlæg 
a. Status på planer (JPO) 

• JPO var ikke til stede. Punktet bliver taget op senere. 

• Der afholdes et Trackman møde, hvor JPO og John deltager. 
b. Ændringer på banerne, kort og lang sigt 

• Vi skal have fastlagt en tidsplan med JPO 
c. Længere åbningstid stor bane (omkostningsstigning) 

• Claus vil gerne holde 18-huls banen åben så længe som muligt. Det er Claus, der tager 
beslutningen, når det er nødvendigt at lukke. 

• Michael har undersøgt, hvor mange spillere, der spiller om vinteren. Det drejer sig om 8 til 
10% af samtlige medlemmer. Derfor er det ikke økonomisk ansvarligt at holde åbent hele 
vinteren. Vinter-golferne vil kunne spille hele vinteren i Tullamore og på Pay & Play banen. 

d. Forbedringsmuligheder/nødvendigheder  
e. Jacob har været på banegennemgang med Claus og har herefter udarbejdet en plan over alle 

huller med kommentarer til eventuelle forbedringer. Virkelig flot arbejde. Planen sendes ud til 
bestyrelsen på en power point.  Herefter vil Jacob gerne have en tilbagemelding og 
kommentarer til hans forslag – også hvis der er noget, han har glemt.  

 

Ad 6) Eventuelt 
1. Kan vi få ideer fra andre golfrestauranter, hvor det går godt? 

 
2. Jesper har haft årsafslutning for begynderne – efter en superfin sæson – men – der var 

nogle medlemmer mellem 18 og 35 år, der godt kunne tænke sig, at der var noget for 
deres aldersgruppe. Hvordan støtter vi op om dem? 
Jesper tager fat i dem, der har spurgt, og forsøger at få flere yngre medlemmer med i 
planlægningen. 

                                                       Referent Marianne Moth 
TO DO LISTE / TJEK LISTE AF 11/10-23 

John Kristensen 
1. Møde med JPO vedr. fordeling af udgifter til spejle, bolde og måtter 
2. Møde med JPO vedr. evt. Trackman i Tullamore 
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Lars Søgaard 
3. Undersøger, hvordan de gør i Hjarbæk Golfklub med fordeling af primetime belægningen   

 
Jens Poulsen 

1. Kan alle medlemmer deltage Sct. Hans aften sammen med Midtugegolf – Bo Jensen kontaktes 
2. Møde med John vedr. fordeling af udgifter til spejle, bolde og måtter 

3. Møde med John vedr. evt. Trackman i Tullamore 
 
Jacob Pedersen 

1. Oplæg til Masterplan ved hjælp af Line Mortensens tegninger til 9 nye huller på den anden side af 
vejen rundsendes til bestyrelsen. 

2. Baneoversigt på power point med forslag til forbedringer ifm. banegennemgang med Claus 
rundsendes til bestyrelsen 

 
Lene Søgaard  

1. Er der basis for et arrangement Sct. Hans Aften i Tullamore? 
 
Jesper Jensen  

1. Opstart af ny ”klub” for aldersgruppen 18 til 35 år 

 
Michael Hosbjerg  

1. Forslag til at fastholde nye medlemmer: Fællestræning + 9 hullers spil i Tullamore – tages op 
sammen med ny træner 

2. Belægning af banen af fritspils ordninger 
3. Hvis der skal indføres boldabonnement. Hvad koster en bold dispenser? 

 
 
 


